
Protokół Nr VI/2011 

 

 

z VI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 19 maja 2011 roku. 

 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 13
00 

do godziny 16
05

. 

Na ogólna liczbę 14 radnych w sesji brało udział 14 radnych, co stanowi 100%. 

W sesji udział wzięło 6  pracowników urzędu gminy oraz 19 osób zainteresowanych 

obradami. 

 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad VI sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi w roku 2010. 

4. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy Zławieś 

 Wielka, 

- w sprawie diet dla sołtysów, 

- w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania projektów aktów 

prawa miejscowego z organizacjami pozarządowymi, 

- w sprawie przystąpienia do realizacji projektu: „Regionalizacja – poznajemy 

swoją historię”, 

- w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego, 

- w sprawie zmiany budżetu gminy, 

- w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich 

   Rzeczpospolitej Polskiej 

5.   Wolne wnioski i zapytania. 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad VI sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum 
Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

 

otworzyła VI sesję Rady Gminy Zławieś Wielka i na podstawie listy obecności stwierdziła, że 

jest wystarczająca liczba radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie powitała radnych, pracowników urzędu gminy, przedstawicieli biura prawnego, 

które obsługuje urząd gminy oraz osoby zainteresowane obradami. 

Poinformowała, że radni otrzymali porządek obrad wraz z materiałami na sesję. Był on 

również umieszczony na stronie internetowej. Poinformowała, że z porządku obrad  wykreśla 

się punkt 3 dotyczący  informacji o funkcjonowaniu służby zdrowia w gminie Zławieś Wielka 

i perspektywach świadczenia usług medycznych na najbliższe lata. W punkcie 4 porządku 

obrad wykreśla się: 

- uchwałę w sprawie utworzenia Stowarzyszenia pod nazwą Astro-Baza, 

- uchwałę zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska, 
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- uchwałę w sprawie zatwierdzenia opłaty sprzedaży 1m³ wody oraz opłaty za odprowadzanie 

1m³ ścieków (zostanie ona podjęta na kolejnej sesji) 

- ze względu na usprawiedliwioną nieobecność wójta spowodowaną grypą, wykreśla się 

również   punkt 6 informację o pracy wójta między sesjami. 

 

Radni jednogłośnie zatwierdzili proponowany porządek obrad. 

 

Pani Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Korzystając z okazji, że zebrało się tyle osób i większość sołtysów, poprosiła pana Piotra 

Grodzkiego o kilka zdań na temat dofinansowania ze środków unijnych utylizacji azbestu 

 i wyrobów zawierających azbest. 

 

Pan Piotr Grodzki – referent ds. promocji gminy i funduszy UE 

Przedstawił informacje o programie zbiórki azbestu, który jest współfinansowany  przez 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz Narodowy Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. Instytucje te sfinansują 100% 

kosztów związanych z usunięciem azbestu. Wnioski można składać od 16 maja do 31 lipca 

2011 roku. Im szybciej gmina złoży wniosek, tym pewniejsze jest to, że naszej gminie 

zostanie przyznana dotacja. Mieszkańcy występują z wnioskiem do gminy, a po zebraniu 

wniosków gmina zwróci się do tych instytucji o zwrot kosztów. Osoba fizyczna czyli 

mieszkaniec nie może sam występować z takim wnioskiem do Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Refundacja obejmuje demontaż dachu, wywóz 

 i przekazanie certyfikatu poświadczającego utylizację azbestu. Mieszkaniec musi napisać 

oświadczenie, iż zobowiązuje się na własny koszt wykonać nową nawierzchnię dachu. 

 

Pani przewodnicząca poprosiła sołtysów o rozpowszechnienie tej informacji wśród 

mieszkańców. 

 

 

Pan Piotr Grodzki - referent ds. promocji gminy i funduszy UE 

Poinformował obecnych, że urząd gminy w dniach 27 maja do 1 czerwca planuje wziąć udział 

w ogólnopolskiej akcji „ Europejski Tydzień Sportu”, w związku z tym poprosił 

zainteresowanych o przybycie na spotkanie organizacyjne 23 maja na godzinę 9:00. 

 

Ad. 2 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

Pani Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

poinformowała, że projekt protokołu V sesji Rady Gminy był umieszczony łącznie 

 z załącznikami na stronie internetowej urzędu gminy. Każdy radny mógł się z nim zapoznać. 

Zapytała, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

Radni jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

 

W związku z podjęciem uchwały na sesji dotyczącej powołania składów osobowych stałych 

komisji Rady Gminy Zławieś Wielka, Pani przewodnicząca poprosiła radnych o wpisanie się 

na listę osób chętnych do pracy w poszczególnych komisjach. 
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Ad. 3 

Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi w roku 2010 
 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Przedstawiła temat współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wspierającymi działalność pożytku publicznego.  

Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Pani Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za zreferowanie tematu, zapytała, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tej 

sprawie, czy nasunęły się komuś jakieś pytania. 

Nikt z radnych nie miał pytań. Pani przewodnicząca zapytała, czym były zróżnicowane ceny 

opłaty za usługę transportową, dla jednego koła gospodyń za złotówkę, a dla drugiego za dwa 

złote. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Powiedziała, że w tej chwili trudno jest  odpowiedzieć na to pytanie. 

 

Pani Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Udzieliła głosu panu Tadeuszowi Smarzowi, byłemu wójtowi gminy. 

 

Tadeusz Smarz – radny powiatu toruńskiego 

Opowiedział o stowarzyszeniu LGD Podgrodzie Toruńskie i  tym, że również dysponuje 

środkami i służy pomocą w różnych działaniach gminy. Poinformował obecnych, że świetlica 

która budowana jest w Złejwsi Wielkiej również będzie dotowana ze środków 

stowarzyszenia.  

 

 

Ad. 4 

Podjęcie uchwał 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała imiona i nazwiska radnych, którzy wcześniej wpisali się na listę chętnych osób 

 do pracy w komisjach Rady Gminy Zławieś Wielka i tak: 

 

Do komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: 

- Mirosław Trzybiński 

- Jarosław Karczewski 

- Teresa Balicka 

- Katarzyna Rezmer 

- Bogdan Pawłowski 

 

do komisji Ochrony Środowiska Rolnictwa i Bezpieczeństwa: 

- Bogdan Damrat 

- Jarosław Karczewski 

- Bogdan Pawłowski 

- Marcin Kędzierski 
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- Piotr Pawlikowski 

 

do komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Kultury i Sportu: 

- Jerzy Dudzic 

- Helena Przekwas 

- Henryk Lizak 

- Andrzej Pyzik 

- Robert Borzęcki 

 

Wszyscy wymienieni kandydaci potwierdzili chęć pracy w komisjach. 

W celu umożliwienia komisjom ukonstytuowania się, o godz. 13
30

 ogłosiła  

dziesięciominutową  przerwę w obradach, przypominając o konieczności wybrania 

przewodniczącego i wiceprzewodniczącego komisji oraz poinformowała, że po przerwie 

podjęta zostanie uchwała o składach komisji z określeniem ich przewodniczących  

i zastępców. 

 

 O godzinie 13
40

 wznowiła obrady sesji. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

odczytała projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

uchwałę Nr VI/19/2011 

w sprawie powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy Zławieś 

Wielka. 

 

w skład których weszli:  

I  Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: 

- Jarosław Karczewski - przewodniczący 

- Katarzyna Rezmer – zastępca przewodniczącego 

- Mirosław Trzebiński - członek 

- Teresa Balicka – członek 

- Bogdan Pawłowski - członek 

 

II  Komisja Oświaty, Spraw Socjalnych, Kultury i Sportu: 

- Henryk Lizak - przewodniczący 

- Jerzy Dudzic – zastępca przewodniczącego 

- Helena Przekwas - członek 

- Andrzej Pyzik - członek 

- Robert Borzęcki - członek 

 

III  Komisja Ochrony Środowiska Rolnictwa i Bezpieczeństwa: 

- Piotr Pawlikowski - przewodniczący 

- Marcin Kędzierski – zastępca przewodniczącego 

- Bogdan Damrat - członek 

- Jarosław Karczewski - członek 

- Bogdan Pawłowski - członek 
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Pani Przewodnicząca poinformowała, że kolejną uchwałą jest uchwała w sprawie diet dla 

sołtysów. W dyskusji na ten temat wzięli udział: 

 

Andrzej Pyzik - radny 

Zapytał, czy sołtysi są zobowiązani uczestniczyć chociaż raz w roku w sesji rady Gminy, 

ponieważ w poprzednich sesjach udział brało bardzo małe grono sołtysów. 

 

Robert Borzęcki - radny  

Odwołał się do statutu sołectwa, w którym są określone obowiązki sołtysa i poinformował,  

że na pewno z tych obowiązków sołtysi zostaną rozliczeni. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że sołtys, ma również inne ważne obowiązki, jako przedstawiciel sołectwa. 

Roznosi nakazy, zbiera podatki, rozwiesza ogłoszenia, jest łącznikiem między mieszkańcami 

a gminą i nie zawsze może znaleźć czas, aby uczestniczyć w sesji. Wyraziła zadowolenie  

z tak licznej obecności sołtysów na trwającej sesji. 

 

Andrzej Pyzik - radny 

Nie chcąc nikogo obrazić wyraził swoje obawy, iż sołtysi na tę sesję przybyli w tak znacznej 

liczbie tylko ze względu na podjęcie uchwały o podwyższeniu diet. Chciałby, aby sołtysi 

uczestniczyli w sesjach, ponieważ mogliby podzielić się z obecnymi tym, co dzieje się wśród 

mieszkańców, jakie mają oni oczekiwania od gminy oraz tym, co mieszkańcy chcieliby 

polepszyć. 

 

Jan Walter – sołtys sołectwa Pędzewo   

Nie zgadza się ze swoim przedmówcą, ponieważ sołtysi nie mają prawa głosu na sesji, mogą 

tylko uczestniczyć w wolnych wnioskach, a uważa, że niektóre kwestie warte są 

przedyskutowania z sołtysami. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała sołtysów, że jeżeli w trakcie sesji ktoś zgłosi się z czymś naprawdę ważnym 

dotyczącym tematu sesji to na pewno udzieli mu głosu. Dała przykład tego, że Rada nie 

czekała do wolnych wniosków i dała głos sołtysowi z Pędzewa. 

 

Jan Walter – sołtys sołectwa Pędzewo   

Przeprosił, ale w tej kwestii nie mógł czekać na wolne wnioski. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt uchwały w sprawie diet dla sołtysów i udzieliła głosu pani sołtys ze Złejwsi 

Wielkiej. 

 

Wioleta Warzocha – sołtys sołectwa Zławieś Wielka 

Zapytała dlaczego nikt nie rozmawiał z sołtysami w sprawie podwyższenia diet. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że porządek obraz wraz z ogłoszeniem o sesji był zamieszczony na stronie 

internetowej oraz na tablicy ogłoszeń w urzędzie gminy i można było wcześniej zgłaszać 

uwagi do tej uchwały. Na spotkaniu radnych przed sesją analizowany był budżet gminy, który 

nie pozwolił na wyższą stawkę diet. Jeżeli jednak sołtysi nie zgadzają się z tym 

wynagrodzeniem, mogą kierować pisma do Rady Gminy, które na pewno będą rozpatrywane. 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

uchwałę Nr VI/20/2011 

w sprawie diet dla sołtysów. 

 
 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Przed podjęciem uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania 

projektów aktów prawa miejscowego z organizacjami pozarządowymi, poprosiła panią 

sekretarz gminy o przedstawienie tematu. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Poinformowała, iż gmina jest zobowiązana uchwalać roczny program współpracy 

 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w ustawie, a od tego roku 

jeżeli rada tak zdecyduje, można uchwalić wieloletni program współpracy. Żeby uchwalić ten 

program jego projekt należy skonsultować z organizacjami pożytku publicznego. Zasady 

przeprowadzenia takiej konsultacji również określa Rada Gminy w formie uchwały. Uchwała 

w sprawie konsultacji zawiera informacje kto ogłasza takie konsultacje, w jakiej formie 

 i terminach zostaną one przeprowadzone. Po ogłoszeniu i wejściu w życie tej uchwały, 

możliwe będzie ogłoszenie konsultacji. Po przeprowadzeniu konsultacji będzie można 

utworzyć projekt rocznego lub wieloletniego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi.  

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

W związku z tym, że radni nie mieli pytań do tego tematu odczytała projekt uchwały. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

uchwałę Nr VI/21/2011 

w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania projektów aktów 

prawa miejscowego z organizacjami pozarządowymi. 

 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

odczytała projekt kolejnej uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

uchwałę Nr VI/22/2011 

w sprawie przystąpienia do realizacji projektu: „Regionalizacja – poznajemy 

swoją historię”. 

 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła kierownika referatu rolnictwa o zreferowanie uzasadnienia do uchwały w sprawie 

zawarcia porozumienia międzygminnego. 
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Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa  

W związku z kończącym się czasem eksploatacji wysypiska śmieci w Łążynie Urząd Miejski 

w Toruniu zaproponował naszej gminie zawarcie porozumienia mającego na celu 

skorzystania z zakładu w Bydgoszczy, który w przyszłości przejąłby odpady z naszej gminy. 

Porozumienie między Bydgoszczą, a Toruniem umożliwi, że odpady z powiatu toruńskiego 

będą mogły być przekazywane do Bydgoszczy do spalarni. Uchwała w tej sprawie będzie 

załącznikiem dla porozumienia trójstronnego, pomiędzy gminą miasto Toruń, gminą Zławieś 

Wielka i Miejskim Przedsiębiorstwem Odpadów Spółka z o.o. w Toruniu. Porozumienie 

będzie dotyczyło powierzenie gminie miasta Toruń części zadań gminy Zławieś Wielka, 

 z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi. Strony ustaliły, że odpady komunalne 

pochodzące od mieszkańców i podmiotów gospodarczych  z terenu gminy Zławieś Wielka 

przyjmowane będą do Zakładu Odpadów Komunalnych w Toruniu od dnia 01.01.2013 roku. 

Do 2013 roku czynne będzie wysypisko gminne w Łążynie. 

 

Piotr Pawlikowski - radny    

Zapytał czy została wyjaśniona kwestia raty, którą trzeba zapłacić w związku z podpisaniem 

porozumienia. Była ona poruszana na spotkaniu z radnymi przed sesją, kiedy omawiane były 

materiały. 

  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa  

Rata dotyczyła tego, że Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska w Warszawie dofinansuje to 

przedsięwzięcie, ale nie tylko naszą gminę, ale cały obszar tym objęty. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

odczytała projekt uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

uchwałę Nr VI/23/2011 

w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 

 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła panią skarbnik o przedstawienie uchwały zmieniającej budżet. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

przedstawiła informację o zmianach w budżecie gminy – zgodnie z treścią uzasadnienia do 

uchwały. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał jaki będzie całkowity koszt projektu przepompowni zabezpieczającego osiedle 

„Nasza Dolina” od powodzi. 

 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 
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Odpowiedział, że całkowity koszt projektu wyniesie ok. 240 tys. zł. Pierwsza umowa i 

zaawansowanie robót ok. 70 tys. netto i druga umowa na wykonanie nowej dokumentacji  

ok. 160 tys. netto, czyli sam projekt wyniesie ponad 200 tys. zł. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Stwierdził, że gmina popełniła gdzieś błąd zlecając firmie wykonanie tego projektu, ponieważ 

w pierwszej wersji miał kosztować on 160 tys. zł, w tej chwili kwota zwiększyła się do 

 ok. 250 tys. zł, za ten sam projekt i nikt nie jest w stanie wytłumaczyć dlaczego tak się stało. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła pana Krzysztofa Raka asystenta wójta o przybliżenie tej sytuacji. 

 

Krzysztof Rak – asystent 

Wyjaśnił iż postępowanie przetargowe dotyczące tego projektu rozpoczęło się w 2009 roku. 

W specyfikacji do tego przetargu jednym zdaniem określono wymagania, które dotyczyły 

wykonania projektu budowlanego zabezpieczającego osiedle „Nasza Dolina” przed powodzią. 

Oferta, która wpłynęła do gminy na przetarg zawierała się na jednej kartce papieru dokładnie 

tej samej treści co wymagania. Wykonawca zobowiązał się wykonać projekt budowlany 

zabezpieczający osiedle „Nasza Dolina ” przed powodzią. Prace nad tym projektem cały czas 

trwały, a w międzyczasie były wójt wraz z kierownikiem referatu rolnictwa udali się do 

Gdańska, aby sprawdzić na jakim etapie się one znajdują. Po weryfikacji, sposób w jaki 

wykonawca chciał zabezpieczyć osiedle okazał się zbyt drogi i w związku z tym wójt odstąpił 

od tego projektu i jednocześnie podpisał aneks do poprzedniej umowy, aby wykonawca 

stworzył nowy projekt budowlany. Nie wiadomo dlaczego podpisanie nowej umowy odbyło 

się w drodze aneksu. Sprawdzane są możliwości, jakie gmina może podjąć  w związku z tą 

sprawą. W trakcie tego spotkania między wójtem, a firmą wykonującą projekt został spisany 

protokół, na podstawie którego zostało stwierdzone zaawansowanie prac wynoszących 55%  

i za tą część firmie ELJOT została dokonana zapłata. Niestety w gminie nie istnieją żadne 

dokumenty, które potwierdzają wykonanie jakichkolwiek prac w tym zakresie. Pan 

Kwiatkowski wystąpił do firmy ELJOT, aby przysłała gminie dokumenty dotyczące 

opracowania tego projektu. Niestety firma stwierdziła, że jeżeli gmina zmieniła lokalizację tej 

inwestycji, to jest to zupełnie nowe zadanie w związku z czym muszą otrzymać część zapłaty 

za pracę nad pierwszą wersją projektu, czyli za 55% zadania i 160 tys. zł za nową umowę, 

czyli zmianę lokalizacji stacji pomp, która będzie po drugiej stronie drogi krajowej nr. 80. Jest 

to błąd wynikający z niegospodarności byłego wójta i trzeba znaleźć rozwiązanie tej sytuacji. 

Gmina nie może ponosić więcej kosztów z tym związanych i musi być gotowa na branie 

udziału w projekcie, który byłby współfinansowany ze środków zewnętrznych, ponieważ jest 

to taki koszt, że gmina z własnych funduszy nie jest w stanie wykonać tego zadania. Firma 

ELJOT przedstawiła szacunkowy koszt stacji pomp, który wynosiłby 8 mln. zł. Istnieje, 

jeszcze kwestia utrzymania tych pomp, co nie jest małym kosztem. Dlatego to całe 

przedsięwzięcie tyle kosztuje. 

 

 

 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Powiedział, że trudno jest zrozumieć, jak można było podjąć taką decyzję, teraz należałoby 

wynegocjować z tą firmą korzystną kwotę dla obydwóch stron, ponieważ pieniądze za ten 

projekt są bardzo duże. 
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Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Uważa, że spostrzeżenia radnego są słuszne, poprosiła o głos pana Krzysztofa Raka jeszcze 

raz w tej sprawie. 

 

Krzysztof Rak – asystent 

Poinformował zebranych o tym, że nie jest wiadome czy za kwotę która została przekazana za 

część pierwszego projektu cokolwiek zostało zrobione, ponieważ w gminie nie znajdują się 

żadne dokumenty, które mogłyby to potwierdzić. Jest jedynie protokół pracy wykonany nad 

tym projektem, natomiast żadnych dokumentów nie ma. Specyfikacja do przetargu była 

ułożona w tak lakoniczny sposób, że przy aneksowaniu umów nawet nie wiadomo, czy nie 

została naruszona ustawa o zamówieniach publicznych. Jeżeli były wójt gminy w aneksie  

do umowy stwierdza, że nastąpiła zmiana istotnych warunków zamówienia, ponieważ stację 

pomp trzeba  przesunąć z jednej strony szosy na drugą stronę. Ciężko jest to stwierdzić, 

ponieważ specyfikacja mówi nam tylko o tym, że należy zabezpieczyć osiedle „Nasza 

Dolina” przed powodzią. 

 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Zaproponował, aby pan były wójt Smarz przedstawił obecnym, co było przyczyną zmiany 

decyzji lokalizacji stacji pomp. Gmina poniesie koszt w wysokości 160 tys. zł za zmianę 

projektu i lokalizacji. Gdyby do tego nie doszło projekt zostałby bez zmian, a za tak dużą 

sumę pieniędzy można by kupić lepszy samochód dla straży pożarnej i zaoszczędzić. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Oznajmiła, że pytania takie padały już na wspólnym spotkaniu komisji. Podobne pytanie 

zadała Pani Grażynie Krystosiak i panu Kwiatkowskiemu, niestety nie umieli oni 

odpowiedzieć gdzie znajduje się dokument, który tak wiele kosztował. Korzystając 

 z propozycji radnego Borzęckiego skierowała pytanie do pana Smarza, czy dokument umowy 

z firmą ELJOT jest w urzędzie, czy znajduje się w innym miejscu. 

 

Taduesz Smarz – radny powiatu toruńskiego 

Odpowiedział, że na to pytanie może odpowiedzieć w pełni, albo w ogóle. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Zadała jeszcze raz krótkie pytanie, czy dokument ten znajduje się w urzędzie gminy,  

czy w domu u pana Smarza. 

 

Taduesz Smarz – radny powiatu toruńskiego 

Odpowiedział, że dokument znajduje się w urzędzie gminy. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy ktoś z radnych ma jeszcze pytanie w tej kwestii. 

 

Mirosław Trzybiński - radny 

Zaproponował, żeby były wójt Tadeusz Smarz, który był na bieżąco z tą sprawą wyjaśnił ją 

 i przybliżył zainteresowanym. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Zgodziła się wrócić do tematu w wolnych wnioskach. 
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Jarzy Dudzic – radny 

Stwierdził, że firmy wykonujące takie prace, posiadają egzemplarze archiwalne, można 

zwrócić się do firmy ELJOT o przysłanie takiego dokumentu. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że pan Kwiatkowski wystąpił do firmy z taką prośbą i firma ta ma udostępnić 

gminie ten dokument. Zapytała czy są jeszcze pytania do zmian w budżecie. 

 

Mirosław Trzybiński - radny 

Zadał pytanie, jaki samochód został zakupiony za kwotę 40 tys. zł dla OSP Zławieś Mała. 

 

Krzysztof Rak – asystent  

Odpowiedział, że z tego co wie, samochód jeszcze nie został zakupiony, ale dopiero zostanie. 

Jest to samochód z 88 roku marki Renault o przebiegu 30 tys. km. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Stwierdziła, że punkt został wyczerpany i odczytała projekt uchwały. 

 

Jarosław Karczewski – radny 

Po odczytaniu projektu zapytał, czy w związku z niejasnościami związanymi z projektem 

zabezpieczenia osiedla „Nasza Dolina” przed powodzią, celowe było zamieszczenie tej 

zmiany w uchwale z innymi zmianami, aby ją przegłosować. Ponieważ tak naprawdę nie ma 

wiele informacji o tym projekcie, nie wiadomo do końca czy on istniał, czy nie, a koszty 

trzeba ponieść i to niemałe. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Wyjaśniła, że wykonując jedną zmianę w budżecie powoduje to cały ruch, a co za tym idzie 

inne zmiany i przesunięcia w budżecie. Firma cały czas wykonuje zadanie, projekt jest już na 

jakimś etapie i w związku z tym trzeba będzie dokonać płatności. 

 

Jarosław Karczewski – radny 

Powiedział, że jeżeli dobrze zrozumiał, to radni mają podnieść rękę, żeby przegłosować tą 

uchwałę. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił pana Krzysztofa Raka, aby zaprezentował stanowisko obecnego wójta w tej sprawie. 

 

Krzysztof Rak – asystent 

Powiedział, że jeżeli wolą rady będzie odłożenie lub zaniechanie głosowania w tej sprawie, 

 to pod znakiem zapytania stanie wykonanie tego projektu. Do końca maja na mocy 

podpisanej umowy gmina zobowiązana jest zapłacić firmie ELJOT kwotę ok. 40 tys. zł. Inną 

rzeczą jest kwestia odpowiedzialności za tą sytuację, a jeszcze inną sprawa ważności tego 

postępowania. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Uważa, że wójt powinien wynegocjować z firmą mniejszą kwotę za wykonanie tego projektu. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 
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Zwróciła się z pytaniem do pana Raka, czy w tej kwestii były prowadzone jakieś negocjacje  

z firmą. Ponieważ sama zastanawiała się nad tym co mówił Pan Karczewski. Można było 

rozmawiać i wynegocjować niższą cenę tego projektu. Gmina musi posiadać dokumentacje 

od firmy ELJOT, ponieważ jej brak zamyka drogę do jakichkolwiek konwersacji  

z projektantem o obniżenie ceny. Bez projektu nie będzie można podejmować działań na 

pozyskiwanie środków na realizację tego zadania. Uważa, że jest uzasadnione głosowanie 

 w tej sprawie, ponieważ dokument musi być i należy za niego zapłacić. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Powiedział, że uchwała powinna zostać podjęta w takiej postaci jakiej jest teraz, ponieważ nie 

podpisanie może utrudnić wójtowi dalsze działanie w tej sprawie, a kwestia niejasności, które 

zaistniały nie znikną i można je po drodze wyjaśniać. Bieżącą sprawę zabezpieczenia 

Czarnowa trzeba doprowadzić do końca. Nie zatwierdza się czegoś do tyłu, ale zatwierdza się 

coś, co należy zrobić. Jeszcze raz wyraził swoje zdanie iż należy uchwałę przegłosować. 

 

Jarosław Karczewski – radny 

Odniósł się do wypowiedzi przedmówcy. Tak samo uważa, że uchwałę należy zatwierdzić, 

ale podkreślił, że trudno jest negocjować z firmą po uiszczeniu zapłaty. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że umowa, została podpisana, więc nie ma innego wyjścia, gmina musi zapłacić 

tą kwotę. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zaproponował dokończyć ten temat na kolejnej sesji, a w międzyczasie dalej monitorować tą 

sprawę. 

 

Krzysztof Rak – asystent 

Stwierdził, że pan radny Trzybiński nie słuchał jego poprzednich wypowiedzi. Gmina musi 

do 31 maja zapłacić firmie ELJOT za część tego projektu, ponieważ firma nad nim pracuje, 

 a inną kwestią jest, czy firma wykonała pracę za poprzednią część zlecenia. 

 

Andrzej Pyzik – radny  

Powiedział, że debatując nad tym problemem, należało by cofnąć się lata wstecz. Dlaczego 

została wprowadzona stawka zerowa dla pana, który przekształcił ziemię, na której powstało 

osiedle. Jeśli tak by się nie stało, gmina miałaby pieniądze na pobudowanie inwestycji o 

której mowa. Uważa, że niesłusznie została wprowadzona ta stawka. Powinno się zapytać 

poprzedniej rady, dlaczego tak się stało i co skłoniło ją do takiej decyzji. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Odpowiedział, że był radnym w poprzedniej kadencji, rada negocjowała z panem Roliradem, 

który mówił o odprowadzaniu wody. Takie były założenia w tej sprawie dlatego został on 

zwolniony z podatku. 

 

 

Andrzej Pyzik – radny  

Poprosił, aby wziąć pod uwagę również to, jaką sumę pieniędzy pan Rolirad chciał od gminy 

za wykupienie jego ziemi, którą trzeba było przekształcić na drogi gminne dojazdowe do jego 

działek. Za te pieniądze można było zrobić inne ważne inwestycje. 
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Mirosław Trzybiński – radny 

Odnośnie dróg powiedział, że za poprzedniej rady były już rozmowy o wykupywanie ziemi 

od rolników na drogi dojazdowe, nawet w związku z tym tematem z panią Kutnik była 

„zadyma”. Wójt Smarz nie chciał, żeby tak było, a jeżeli nastąpiłaby taka konieczność, to 

miało odbywać się to za nie duże pieniądze. Uchwała w tej sprawie była podjęta, więc pan 

Rolirad skorzystał z takiej możliwości. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Stwierdziła, aby radny Trzybiński ważył słowa. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Odpowiedział, że pamięta jak dziś słowa i namawianie przez Panią Kutnik na wykupowanie 

gruntów od rolników. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Nie chciała więcej dyskutować w tej kwestii, uważa, że radny zmienił zupełnie sens jej 

wypowiedzi. Chciała, aby zabezpieczyć w budżecie gminy pewne środki, aby  uregulować 

kwestie prawne dróg. Wykupy ich wiążą się z miejscowym planem zagospodarowania gminy, 

w których było to zawarte. Gmina zobowiązana była wykupić od rolników te grunty. 

Podkreśliła, żeby radny Trzybiński ważył słowa, ponieważ nie była to jej inicjatywa.  

W innych gminach jeżeli wyniknie taka konieczność grunt z mocy prawa przechodzi na 

własność gminy. 

 

Andrzej Pyzik – radny  

Powiedział, że na spotkaniu Komisji Rewizyjnej też wywiązała się rozmowa odnośnie 

problemu z drogami własnościowymi mieszkańców. Wyjaśnił, że w miejscowościach Stary 

Toruń i Przysiek istnieje problem z inwestycją kolektora ściekowego, gdyż jest dwunastu 

właścicieli i nie można się z nimi skontaktować, aby wyrazili zgodę na wjazd koparki. 

 Z drogami publicznymi nie ma takiego problemu. Gdyby środki były pozyskiwane od 

każdego, a nie odpuszczane niektórym osobom i wstawianie stawki zerowej, to taki problem 

by nie istniał. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Uważa, że jest to temat rzeka, który będzie się przewijał przez niejedną kadencję i trzeba 

będzie uregulować kwestię niejasnych spraw. 

 

Teresa Balicka – radna 

Zapytała czy płatność 40 tys. zł dotyczy nowego, czy starego projektu, zabezpieczenia osiedla 

„Nasza Dolina” przed powodzią? 

 

Krzysztof Rak – asystent 

Odpowiedział, że dotyczy to nowego projektu. 

 

 

Teresa Balicka – radna 

Zwróciła się z pytaniem do pracowników urzędu, czy wiedzą, że stary projekt nie został 

zapłacony i zasugerowała, że należałoby to sprawdzić. 

 

Krzysztof Rak – asystent 
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Wcześniej już powiedział, że został sporządzony i podpisany protokół wykonania części 

pracy. W ramach tego protokołu została zapłacona część pieniędzy 87 tys. zł, a na dzień 

dzisiejszy nie ma żadnego potwierdzenia, że cokolwiek zostało wykonane. 

 

Teresa Balicka – radna 

Powiedziała, że jeżeli na podstawie protokołu została zapłacona część za pierwszy projekt,  

to do zapłacenia zostało 160 tys. zł za nowe zadanie. Chociaż i tak brakuje dokumentów 

potwierdzających wykonanie pierwszego projektu.  

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła pana Kwiatkowskiego o wypowiedzenie się w tej kwestii. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa  

Jeszcze raz omówił projekt budowy stacji pomp w Czarnowie i lokalizacji tego projektu. 

 Ze względu na to, że lokalizacja była nietrafiona, lokalizację stacji  trzeba było przenieść na 

drugą stronę, co wiązało się  całkowitą zmianą inwestycji. Wójt z poprzedniego rozwiązania 

się wycofał ponieważ było za drogie w wykonaniu, a projekt na to został wykonany do 

połowy co wiązało się z zapłatą. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że rozumie, że czasem trzeba wystąpić o projekty lub pozwolenia, które po 

drodze okazują się nieprzydatne, ale dokumenty potwierdzające ich wykonanie muszą znaleźć 

się w posiadaniu urzędu. Druga inwestycja, jest zupełnie inną inwestycją, czyli powinny być 

wprowadzone normalne procedury np. przetargowe, a nie były one dokonane przez 

poprzedniego wójta. 

Uważa, że nic nie stanie się, jeżeli uchwała nie zostanie przegłosowana, możemy poczekać 

 z tematem do kolejnej sesji, która odbędzie się na początku czerwca. Zapytała panią 

skarbnik, jakiego rzędu będą odsetki dla gminy, jeżeli projekt ten nie będzie zapłacony 

 w terminie. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Odpowiedziała, że gmina nie może płacić odsetek karnych. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała co stałoby się, jeżeli decyzja o przesunięciach w budżecie w związku z tym 

projektem zostałaby przesunięta na kolejną sesję i zapłata nie zostałaby dokonana do końca 

maja. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa  

Powiedział, że zapłacić za projekt jesteśmy zobowiązani, a jeżeli będziemy zwlekać to czas, 

który jest cenny będzie uciekał, a z tą sprawą należy iść do przodu i zacząć budować tę stację 

pomp. Urząd Marszałkowski będzie ogłaszał konkurs na zadania przeciwpowodziowe. 

Możliwe jest, że nasza gmina będzie mogła skorzystać z pieniędzy oferowanych przez Urząd 

Marszałkowski, więc powinno się coś robić w tej sprawie. Nie można zwlekać z zapłatą, 

ponieważ wykonawca też może zacząć zwlekać, a my jako gmina musimy zbierać 

dokumentacje i pozwolenia na wykonanie tej inwestycji, aby była możliwość przystąpienia do 

konkursu i pokrycia części kosztów związanych z tą inwestycją. Podkreślił, że budowa 

przepompowni nie chroni tylko osiedla „Nasza Dolina”, ale też inne miejscowości, sięga aż 

do GOK-u w Złejwsi Małej. 
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Jarosław Karczewski – radny 

Słuchając tej dyskusji doszedł do tego samego wniosku co pan Kwiatkowski, kwestia 

wyjaśnień to kwestia przyszłościowa, a działania podjąć należy i zabezpieczać miejscowości 

przed powodzią. 

 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Zgodziła się z panem Karczewskim i poprosiła pracowników urzędu o monitorowanie tej 

sprawy i na kolejnej sesji zapoznanie radnych z tym co udało się ustalić, a jeżeli ktoś popełnił 

błąd w związku z zaginięciem tego dokumentu to należałoby wyciągnąć konsekwencje od tej 

osoby. Projekt uchwały został odczytany wcześniej, w związku z tym poprosiła radnych 

 o głosowanie. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła liczbą trzynastu głosów za 

 i jednego wstrzymującego się 

uchwałę Nr VI/24/2011 

w sprawie zmiany budżetu gminy.. 

 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

odczytała projekt ostatniej uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

uchwałę Nr VI/25/2011 

w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich 

   Rzeczpospolitej Polskiej 

 

 

Przed przejściem do ostatniego punktu sesji ogłosiła o godzinie 15:00 dziesięciominutową 

przerwę w obradach. 

 

O godzinie 15:10 wznowiła obrady sesji. 

 

Ad. 5 

Wolne wnioski i zapytania. 
 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Udzieliła głosu radnemu Jerzemu Dudzicowi. 

 

Jerzy Dudzic – radny 

Pierwsze z pytań które zadał, dotyczyło obsługi prawnej gminy. Zapytał, jakimi kryteriami 

kierował się wójt, jakie były zasady tego wyboru, czy rozmowy były przeprowadzane 

 z kilkoma firmami, czy kompetencje lub doświadczenie w zakresie spraw samorządowych 

było brane pod uwagę, czy porównywano inne oferty firm. Na jakiej podstawie został 

dokonany ten wybór. Drugie pytanie również skierowane do wójta dotyczyło pana Krzysztofa 

Raka. Na jednej z sesji pan Wójt poinformował, że powoła go na zastępcę wójta. Teraz 

dowiedzieliśmy się, że pan Rak został odwołany, rada nie została o tym poinformowana 
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 i chciałby  wiedzieć jaki jest w tej chwili jego status, ponieważ czytając strukturę 

administracyjną nie znalazł takiego stanowiska, które przeznaczone byłoby dla Pana 

Krzysztofa. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy jest ktoś kompetentny do udzielenia odpowiedzi na te pytania. Nikt się nie 

zgłosił, więc odpowiedź zostanie udzielona na piśmie i następnej sesji, ponieważ pytania 

dotyczą kompetencji wójta. Poprosiła radnego o kolejne pytania. 

 

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał panią skarbnik, czy przygotowała odpowiedzi na pytania, które zadał na poprzedniej 

sesji, np. dotyczące funduszu sołeckiego. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy  

 Odpowiedziała, że zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim to Rada Gminy może wystąpić  

z wnioskiem o zwiększenie kwoty przypadającej ponad algorytm dla sołectwa. Niestety, po 

zwiększeniu  kwota  nie jest uwzględniania przy obliczaniu zwrotu, który w przyszłym roku 

otrzymamy z budżetu państwa. Poinformowała również o kosztach poniesionych ze względu 

na utrzymanie boiska „Orlik”. W zeszłym roku wydatki te wyniosły ponad 33 tys. zł. 

Obejmowało to zatrudnienie opiekunów, gospodarzy obiektu, koszty zapłaty za energię oraz 

wyposażenia typu: siedziska, wiaty dla zawodników, zakup szaf, narzędzi gospodarczych oraz 

usługi kominiarskie i kontrolę sanitarną. 

 

Jerzy Dudzic – radny 

Wrócił do odpowiedzi na pierwsze pytanie, chodziło mu o to, że sołectwo liczące 1913 

mieszkańców ma taki sam fundusz jak sołectwo 3 razy mniejsze. Prosi o rozważnie 

możliwości przygotowania projektu uchwały, która dostosowałaby kwotę funduszu 

 w zależności od ilości mieszkańców. Poprosił panią skarbnik o wzięcie pod uwagę takiego 

projektu uchwały. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że na pewno rada będzie tworzyła budżet na przyszły rok, ponieważ nietrudno 

zauważyć, że fundusze sołeckie z rocznym opóźnieniem zaczęły funkcjonować na terenie 

naszej gminy, ale dobrze że tak w ogóle się stało i budżet na przyszły rok nie będzie dziełem 

tylko jednej osoby jak do tej pory, ale cała rada będzie go przygotowywała. Jesienią będzie 

tworzony budżet na 2012 rok, więc ma nadzieję, że takie pieniądze na zwiększenie funduszu 

sołeckiego się znajdą. 

 

Jerzy Dudzic – radny 

Powiedział, że sołectwa do 30 września muszą złożyć wniosek o fundusz sołecki, więc jeśli 

tak się nie stanie, to cała rozmowa na ten temat i próby zmian przesuną się o kolejny rok. 

Dlatego problem ten został poruszony już teraz. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Odpowiedział, że jeżeli zwiększenie tej kwoty nastąpi, a pieniądze zostaną wykorzystane 

 w sposób taki jak w Górsku na melioracje z której tylko dwie osoby skorzystały, to będzie 

przeciwny zwiększeniu kwoty, ponieważ fundusz jest dla całego sołectwa, a nie pojedynczych 

mieszkańców. 
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Jerzy Dudzic – radny 

Odpowiedział, że radny Pyzik wszedł w kompetencje wójta, ponieważ to wójt zatwierdził 

wniosek na meliorację, a jeżeli się z tym nie zgadza to może złożyć protest, że pieniądze 

zostały wydane niesłusznie. 

 

Katarzyna Rezmer – radna 

Odniosła się do wszystkich inwestycji prowadzonych na terenie Górska, które są dużo 

większe niż w mniejszych sołectwach, dlatego uważa że zwiększenie funduszu sołeckiego  

dla sołectwa Górsk jest nieuzasadnione. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że rada będzie o tym pamiętać, temat zostaje jako otwarty i zapytała pana 

Dudzica, czy ma inne pytania. 

 

Jerzy Dudzic – radny 

Zasygnalizował dla pani która została powołana na stanowisko pozyskiwania środków 

zewnętrznych dla gminy, aby zwróciła szczególną uwagę na dofinansowanie z urzędu 

marszałkowskiego kolektorów słonecznych, ponieważ okoliczne gminy sfinalizowały już tą 

sprawę i otrzymały dotację w wysokości 7 lub 8 mln. zł. Prosi o zwrócenie szczególnej 

uwagi, aby nie przegapić możliwości pozyskania tych środków. Z kolejnym wnioskiem 

zwrócił się do pani skarbnik, aby w trybie pilnym przygotowała uchwałę w sprawie 

ogłoszenia i naboru wniosków na realizację zadania rozwoju sportu. Ponieważ jest już 

półrocze kluby wydają pieniądze, a nie ma możliwości uzyskania refundacji. 

Zwrócił także uwagę na inwestycję GOK-u w Górsku, obiekt wybudowany takim kosztem, 

może nie zostać dopuszczony do użytku przez oczyszczalnie, która znajduje się w strefie. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Ustosunkowała się do wniosku dotyczącego projektu, poinformowała, że na stronie 

internetowej gminy jest informacja, że osoby chętne na budowę przydomowych oczyszczalni 

mogą składać wnioski. Pani od pozyskiwania środków na pewno wie, jakie dofinansowania 

można pozyskiwać i na jakie cele. Stara się robić to jak najlepiej i pozyskiwać środki skąd 

tylko się da. Jeśli chodzi o uchwałę dotyczącą współpracy z organizacjami pozarządowymi 

oraz dofinansowanie ich, na komisji pani Grażyna Krystosiak została osobą koordynującą  

te sprawy. W zeszłej kadencji było to niedopatrzone  dlatego teraz stawiamy to sobie jako 

priorytet. Jeśli chodzi o GOK w Górsku wszyscy zdajemy sobie sprawę z tego, że lokalizacja 

obiektu jest nietrafiona, wójt rozmawia z kompetentnymi osobami, aby sytuację tą zmienić.  

 

Rafał Żelazek – sołtys sołectwa Zławieś Mała 

Zapytał o tablice ogłoszeń które miały zostać zakupione dla sołectw, czy coś dzieje się w tej 

sprawie, ponieważ temat ten poruszany był na naradzie z sołtysami w kwietniu, a nadal nie 

wiadomo jaka decyzja została podjęta. Drugie pytanie dotyczyło rozbudowy remizy OSP  

w Złejwsi Małej w związku z zakupem nowego wozu. Czy taka inwestycja jest w planach? 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy ktoś z obecnych ma jeszcze jakieś pytania, żeby przedstawiciel z urzędu mógł 

się do nich ustosunkować. 

 

Sławomir Składanek – sołtys sołectwa Czarnowo 
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Zapytał czy sołtysi mają obowiązek brać udział w sesji rady gminy i czy mogą otrzymywać 

projekty uchwał i czy są one przed sesją umieszczane na stornie internetowej gminy, 

ponieważ to ułatwiłoby sołtysom zapoznanie się z danym projektem. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że strona internetowa się zmienia i znacznie lepiej funkcjonuje. Projekty są 

na niej umieszczane i uważa za celowe umieszczanie ich tam, aby mieszkańcy też mogli się  

z nimi zapoznać. Ponieważ w zasadzie umieszczamy tylko temat uchwały, a samą treść nie, 

wniosek zostanie wzięty pod uwagę. Jeśli chodzi o obecność w sesji, informacja o tym 

zawarta jest w statucie sołectwa, sołtysi są zobligowani do obecności na sesji.  

 

 

Rafał Żelazek – sołtys sołectwa Zławieś Mała 

Nie zgodził się z panią przewodniczącą, ponieważ w statucie nie jest jednoznacznie zapisane, 

że sołtys musi uczestniczyć w sesji. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że w statucie jest zapis, że sołtys bierze udział, gdyby był zapis może brać 

udział, można było by rozumieć to w ten sposób, że może brać udział, ale nie musi. Nie ma 

tam takiego zapisu więc branie udziału w sesji przez sołtysa jest jednoznaczne. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał czy wiadomo jakie dopłaty otrzymają mieszkańcy do przydomowych oczyszczalni 

 i czy gmina przewiduje środki na pomoc przy założeniu nowych dachów po usunięciu z nich 

płyt azbestowych. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa  

Odpowiedział, że jeśli chodzi o dofinansowanie do oczyszczalni nie jest w stanie 

odpowiedzieć na to pytanie, ponieważ nie wie czy wójt prowadził w tej kwestii jakieś 

rozmowy. A jeżeli chodzi o płyty azbestowe, to przeliczając dopłatę jaką może otrzymać 

nasze województwo nie wiadomo, kto dostanie tą pomoc, więc jest to kwestia czasu zebrania 

większej ilości informacji na ten temat. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Przypomniał, że pani przewodnicząca pozwoliła w wolnych wnioskach zabrać głos przez 

pana byłego wójta Smarza  na temat problemu braku dokumentacji i projektu przepompowni 

w Czarnowie. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Udzieliła głosu panu Smarzowi. 

 

Tadeusz Smarz – radny powiatu toruńskiego 

Odpowiedział, że gmina ogłosiła przetarg na projekt przepompowni. Firma Hydro-Projekt 

Gdański przebranżowiła się, przystąpiła do przetargu i w dalszej kolejności do wykonania 

projektu. Nie chciał mówić czegoś czego nie jest pewien, ponieważ nie pamięta już tamtych 

decyzji i wydarzeń związanych z tematem, a ma świadomość, że sesja jest nagrywana i nie 

chce, aby ktoś mówił, że coś zostało źle powiedziane. Wracając do tematu opowiedział, że 

drogą meilową otrzymał od firmy ELJOT  kilka map projektu rysunków jak ma wyglądać ta 

przepompownia i po analizie ich stwierdził, że projekt jest zbyt drogi w wykonaniu. Podjął 

więc decyzję o wykonaniu innego projektu po drugiej stronie drogi krajowej nr. 80, ratując  
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w ten sposób ok. 3mln. zł. Zdecydował się zapłacić za niezrealizowany projekt, a zlecić 

zrobienie korzystniejszego a co za tym idzie mniej kosztownej inwestycji. 

Na zakończenie zadał pytanie do pani sekretarz gminy, czy świadomie pominęła 

stowarzyszenie LGD w informacji o współpracy z organizacjami pozarządowymi w roku 

2010, czy tylko zapomniała.  

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Uważa, że wypowiedź pana byłego wójta nie wniosła nic do tematu. Poprosiła panią sekretarz 

o odpowiedź na pytanie zadane przez pana Smarza. 

 

 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Odpowiedziała, że przygotowując informacje o współpracy z organizacjami pozarządowymi 

wzięła pod uwagę organizacje z którymi gmina faktycznie współpracuje, natomiast w LGD 

gmina jest członkiem wspierającym i dlatego zostało to pominięte. 

 

Janusz Fifielski – mieszkaniec 

Wyraził zaniepokojenie brakiem dokumentów w gminie, ponieważ słyszał ten fakt już na 

poprzednich sesjach. Powiedział, że dr. Wawrzeńczyk lekceważy Radę Gminy i władzę 

gminy, ponieważ nie powinno się odrzucać zaproszenia od urzędu, ale uważa że wynika to 

 z faktu, że wcześniej już dostał przyzwolenie na takie zachowanie. Brak dokumentów jest 

niepokojący, ponieważ nie ma dokumentów związanych z ośrodkiem zdrowia, a teraz 

dowiadujemy się, że istnieje jeszcze problem przepompowni. Wyraził zadowolenie zmianą 

obsługi prawnej w gminie. Zaniepokojony jest tym, że problem z przepompownią istnieje, 

mówi się o pozyskaniu środków z innych dofinansowań na tą inwestycję, a może okazać się, 

że inwestycja jest źle wykonana i trzeba będzie te pieniądze zwrócić, dlatego zwraca na to 

uwagę.  

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał czy gmina poniosłaby koszty wynikające z zerwania umowy z dr. Wawrzeńczykiem. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Dr. Wawrzeńczyk jest osobą nie odpowiedzialną, działania zostaną podjęte, tak dalej dziać się 

nie może. Prawnicy weryfikują dokumenty, ale na razie nic w tym temacie więcej nie 

wiadomo. 

 

Teresa Balicka – radna 

Zapytała, dlaczego część mieszkańców Rzęczkowa nie będzie objęta projektem przyłącza do 

kanalizacji. 

 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa  

Odpowiedział, że na tą część zadania jest opracowywany osobny projekt, ponieważ  

w poprzednim tego obszaru nie było i osoby wymienione przez panią radną zostaną 

przyłączone do kanalizacji. 

 

 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 
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Powiedziała, że należy pamiętać, o tym, aby nie utracić gwarancji na wcześniejszy projekt 

kanalizacji przyłączając do drugiego projektu kanalizacji pozostałe osoby. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa  

Odpowiedział, że poruszy ten temat z kierownikiem budowy. 

 

Wioleta Warzocha – sołtys sołectwa Zławieś Wielka 

Zapytała, kto umieści kamienie graniczne wykopane przez firmę budującą kanalizację na 

swoje miejsce. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa  

Poprosił o zgłoszenie tego na piśmie do niego i kamienie zostaną umieszczone na swoim 

miejscu. 

 

Sławomir Składanek – sołtys sołectwa Czarnowo 

Zapytał, jak będzie wyglądała współpraca z sołtysami, czy zostanie wzięty pod uwagę ich 

wniosek o podwyższenie kwot za roznoszenie nakazów płatniczych, gdyż w rozmowach 

 z wójtem na naradzie, ta sprawa miała być załatwiona w korzystniejszy sposób dla sołtysów. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że program sesji z tematami uchwał jest zamieszczany na stronie 

internetowej. Jeżeli jest taka potrzeba nic nie stoi na przeszkodzie, aby projekty były również 

tam umieszczane. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Stwierdził, że sołtys to funkcja społeczna i nikt nie powinien narzekać na zbyt małe diety 

godząc się pełnić tę funkcję. 

 

Czesława Walkowiak – radna 

Wyraziła swój żal to pana radnego Pyzika, który w ten sposób mówił o sołtysach, którzy 

przyszli na sesję, jakby zrobili to ze względu na podwyższenie im diet. Stwierdziła, że radny 

powinien wszystkich przeprosić. Zapytała też, czy w związku z azbestem gmina będzie brała 

pod uwagę wymianę dachów na gminnych budynkach. Jednym z takich budynków jest szkoła 

w Przysieku, dlatego chciałaby wiedzieć czy znajdą się fundusze na ten remont. 

 

Aleksander Wiesław Hamerla – sołtys sołectwa  Siemoń 

Poruszył temat diet sołtysów. Zwrócił się do radnego Pyzika mówiąc mu, że sołtysi z gminy 

Łubianka w których sołectwach jest ponad tysiąc mieszkańców pobierają dietę w wysokości 

700zł . Powiedział, że sołtysi i radni w tej gminie pobierają dietę tej samej wysokości. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Powiedział, że nie został radnym tylko ze względu na to, aby mieć z tego korzyści finansowe. 

 

Aleksander Wiesław Hamerla – sołtys sołectwa  Siemoń 

Wyraził swoje zdanie, że radnemu chodzi tylko o pieniądze. 

 

 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Obiecał, że jeżeli radny będzie funkcją społeczną to zrezygnuje z diety. 
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Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że szanuje pracę sołtysów. Zdaje sobie sprawę z zadań jakie wykonują i, że 

wykonują swoją pracę dobrze. Wyjaśniła, że diety sołtysów zostały zwiększone o kwotę, na 

jaką pozwalał budżet gminy. W imieniu radnych którzy, być może obrazili sołtysów 

przeprosiła ich i zaprosiła na kolejne sesje Rady Gminy. Jeśli chodzi o szkołę w Przysieku, 

przewodnicząca poruszy temat z wójtem i jeśli będzie taka możliwość, to będziemy działać  

w tej sprawie. 

 

Rafał Żelazek – sołtys sołectwa Zławieś Mała 

Zapytał co z remontami dróg, chodziło mu konkretnie o drogę HDK w Złejwsi Małej oraz 

zapytał, czy urząd mógłby oznakować nowe ulice w jego sołectwie. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że jeśli chodzi o drogę HDK, była ona remontowana, ale jeżeli jeszcze tego 

wymaga zostanie to zrobione. Oznakowaniem ulic oraz sporządzaniem mapek ulic 

 w szerszym zakresie urząd zajmie się w przyszłym roku. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał się do kogo zwracać się o wydatkowanie środków z funduszu sołeckiego. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

 Odpowiedziała, że inwestycje, które były zaplanowane są już realizowane. W zależności od 

tego jaki rodzaj działania chce podjąć sołectwo sprawy pilotują Pani Mariola Łoboda, Pan 

Brzozowski i Pan Sztuwe. Sołtysi wiedzą do kogo zwracać się w tej sprawie. 

 

Z okazji zbliżającego się Dnia Samorządowca Pani przewodnicząca złożyła wszystkim 

życzenia sukcesów w nowej roli jaką pełnią, aby społeczność była zadowolona z ich decyzji. 

Dziękując za dotychczasową współpracę wręczyła radnym i pozostałym uczestnikom sesji 

koszulki z herbem gminy. 

 

 

 

o godz. 16.05 zamknęła obrady VI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

 

 

        Przewodnicząca Rady Gminy 
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